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Desert el concurs per construir  
un centre de culte a Els Frares.
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Li demanen 17 anys de presó per 
violar i maltractar la seua dona.
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L’ajuntament va anunciar aquesta mesura en una reunió amb els presidents d’associacions de veïns.
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❘ LLEiDa ❘ Deixar anar falcons per 
la ciutat per controlar la pobla-
ció de tudons. Aquesta és la pro-
va de xoc que portarà a terme 
l’ajuntament en els propers me-
sos per fer front a la proliferació 
d’aquestes aus, que s’han con-
vertit en una plaga que junta-
ment amb els coloms assola bar-
ris com Ciutat Jardí, Cappont, 
Noguerola, Pardinyes, Balàfia o 
la Zona Alta. Així ho va anunci-
ar ahir el govern municipal a la 
reunió que va mantenir amb els 
presidents de les associacions de 
veïns a la Llotja per detallar-los 
el pla de manteniment de la via 
pública, el pressupost de la qual 
augmenta en 1,6 milions aquest 
any. La tinenta d’alcalde de Ges-
tió de la Ciutat, Begoña Iglesias, 
va dir que la idea és alliberar 

aquestes aus rapinyaires a l’en-
torn de l’Arnau de Vilanova, la 
Zona Alta i en un altre lloc per 
determinar.

Els tudons, una espècie del 
colom que fa els nius principal-
ment en arbres, són una quei-
xa recurrent de les associacions 
de veïns, ja que els seus excre-
ments fan malbé, degraden i 
corroeixen des de bancs i fonts 
fins a fanals, semàfors i parcs 

La Paeria deixarà anar falcons a la ciutat  
per controlar la plaga de tudons
Desenvoluparà una prova de xoc a l’entorn de l’Arnau de Vilanova, la Zona Alta i en un altre punt per 
determinar || Ja s’utilitzen a l’aeroport d’Alguaire i en altres municipis propers

urbanisme fauna

infantils. Precisament, Iglesias 
va recordar que “quan vam fer 
la campanya de neteja de bar-
ris a Cappont hi havia operaris 
de brigada netejant mobiliari 
i parcs infantils i l’endemà es-
taven bruts pels excrements 
d’ocells, i a la rambla Ferran 
també ens ha passat amb els 
nous bancs i papereres”. És per 
això que han decidit utilitzar 
falcons per controlar-ne la po-

blació, com ja es fa en instal·la-
cions com, per exemple, l’aero-
port d’Alguaire, que compten 
amb una dotzena d’aquests ra-
pinyaires per evitar que els avi-
ons col·lideixin amb ocells en els 
aterratges i enlairaments. Així 
mateix, municipis com Bena-
vent del Segrià i Binèfar també 
les utilitzen perquè els coloms 
emigrin.

Paral·lelament, Iglesias va 

informar que l’alliberament de 
falcons es complementarà amb 
un control “arbre per arbre per 
identificar els nius de tudons i 
treure’n les cries”. 

Pel que fa als coloms comuns, 
que no nien en arbres sinó que 
ho fan en terrats i l’interior 
d’edificis abandonats, la tinenta 
d’alcalde va dir que la població 
“està més controlada i es poden 
capturar amb gàbies”.

Millora de l’accessibilitat 
en el transport públic

serveis mobilitat

❘ LLEiDa ❘ L’ajuntament de Lleida 
està fent una anàlisi del trans-
port públic urbà per millorar-ne 
l’accessibilitat i que sigui més 
inclusiva per a les persones amb 
discapacitat. 

Per a això, ha creat un grup 
format per tècnics de l’àrea de 
Mobilitat i entitats com Aspid, 
la Llar de Persones Sordes, l’As-
sociació Down Lleida, la Fun-
dació Aspros i ONCE Lleida. 
Els membres d’aquest grup van 
fer ahir una revisió de la infor-

mació que hi ha en les parades 
i a l’interior dels autobusos, 
l’accessibilitat i comoditat dels 
vehicles, les pantalles informa-
tives i les màquines de validació 
de targetes per analitzar quines 
propostes plantejar per millorar 
el servei. 

La tinenta d’alcalde de Mo-
bilitat, Cristina Morón, va as-
senyalar que la millora de l’ac-
cessibilitat dels busos és un dels 
punts de l’acord dels pressupos-
tos amb Junts.Usuaris de diversos col·lectius de discapacitats van analitzar ahir les deficiències dels busos urbans.
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La dada

10.160
incidències a la via  

pública el 2024

va registrar l’ajuntament, que 
va assegurar que el nivell de 
resolució va ser del 71%.

manteniment

L’app Appunta  
va rebre 6.528 
avisos el 2024
n La Paeria va presentar 
ahir als dirigents veïnals 
el programa de manteni-
ment de la ciutat, que se 
centrarà en actuacions 
quotidianes, els progra-
mes de neteja Barr i a 
Barri i el pla d’inversions 
per, en total, destinar 44 
milions al manteniment 
de carrers aquest any. L’al-
calde, Fèlix Larrosa, va 
detallar que cada dia hi ha 
400 persones treballant 
en el manteniment de la 
ciutat i que el 2024 van 
rebre 10.160 incidències 
a la via pública i en van 
resoldre el 71%. Va afegir 
que l’aplicació Appunta ha 
passat de rebre 500 inci-
dències ciutadanes quan 
es va estrenar el 2017 a 
les 6.528 de l’any passat.

méS recUrSoS
El govern municipal va dir 
que el pressupost per a 
manteniment de carrers 
augmenta en 1,6 milions
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